
ORSZAGGYŰLESI KÉPVISELŐ

árszázg ű ! is Hivatala

Érkeze ; 2008 DEC 19.

n!1nA s
. . . . .

	

f'll

	

R~ n
6í

	

lmnnu~núninnun

	

(ln"ui úu'n~numüF űniimmmuu i i f

	

1 U4
u j'j n Gil 	 1	 Inritiliiinriji 11 jn í iijüi i'I I

Irományszám :

Írásbeli kérdés
Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Készült-e vizsgálat, vagy felmérés arról, hogy az AVOP keretében megépített
gabonatárolókat hogyan hasznosítják a befektet ők?” címmel a Házszabály 91 . § alapján
kérdést kívánok benyújtani Gráf József földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrhoz .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az AVOP keretében több millió tonna gabonatároló kapacitás épült meg . Ennek jelentős
részét az integrátorok, a kereskedők valósították meg. Az átlagostól jobb gabonatermés miatt
nehéz helyzetbe kerültek azok a termelők, akik értékesítési szerződést kötöttek, törekedve
ezzel a biztonságos értékesítésre . Általános gyakorlattá vált, hogy a meghiúsulási kötbért a
vevő megfizeti, semmisnek tekinti a szerz ődés többi pontjait, és a szerződésben kikötött
vételár 50 %-át sem hajlandó megfizetni a termel őnek. Ezt az európai gyakorlattól idegen, az
üzleti etikát súlyosan sértő gyakorlatot els ősorban azok a nagy integrátorok alkalmazzák é s
befektetők, akik több 10 milliárdos támogatással létesítettek gabonatárolókat . A termelők
számára elfogadhatatlan az a gyakorlat, hogy kormányzati döntéssel gazdasági el őnyökhöz
jutott, „gazdabarátnak”, „segítő integrátornak” nevezett befektetők állami közreműködéssel
tegyék tönkre a termelőket. Meggyőződésem, hogy indokolt a monitoring, indokolt az unió s
fejlesztési források hasznosulásának utólagos vizsgálata, ellenőrzése .

Tisztelt Miniszter Úr!

Készült-e vizsgálat, vagy felmérés arról, hogy az AVOP keretében megépítet t
gabonatárolókat hogyan hasznosítják a befektet ők?

Csökkentik-e a termel ők kiszolgáltatottságát a befektetői tulajdonban lév ő gabonatároló
kapacitások?

Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a támogatással megépített tároló tulajdonosai a
szerződések egyoldalú felbontásával a termelők jelentős csoportját ne tudják ellehetetleníteni ?

Várom megtisztelő válaszát.

Jákab István
FIDESZ Magyar Polgári Szövetség

Budapest, 2008 . december 18 .


	page 1

